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Milé čtenářky a milí čtenáři, 
 
Ať chceme, nebo nechceme, každý máme 
nějakého souseda či sousedku – sedí s námi 
ve školní lavici, vedle nás na sedadle ve 
vlaku, v autobuse, bydlí s námi na stejné 
chodbě, ve stejné ulici, vidíme je za plotem… 
Své sousedy si nevybíráme, jsou nám 
přiděleni životními okolnostmi, příznivými i 
nepříznivými, potkáváme se s nimi, vnímáme 
jejich existenci jako součást našeho okolí, 
se kterým je třeba se naučit komunikovat. 
Do jaké míry okolí ovlivňuje náš život a my 
naopak svým životem naše okolí, to je velmi 
zajímavá otázka. V každém případě dojdeme 
k závěru, že bychom se vzájemně neměli 
obtěžovat, narušovat si prostor, brát si část 
soukromí. 
Ne vždycky se sousedé stávají součástí 
našeho života, záleží na tom, zdali se obě 
sousedské strany chtějí k sobě více přiblížit – 
někdy pouze formálním pozdravem či 
rozhovorem, někdy vzájemným zájmem o 
život toho druhého. Když se takový zájem 
rozvine v bližší vztah, můžeme hovořit o 
štěstí, protože mít skvělé sousedy je to 
nejlepší, co nás může potkat. 
Je dobré vědět, že vedle nás žije někdo, na 
koho je spolehnutí, kdo poradí, pomůže, dá 
nám trochu soli, když právě dojde, ohlídá 
dům či nakrmí našeho psa, když nejsme 
doma, kdo si přijde popovídat, přinese 
ochutnat čerstvě upečený koláč. Je dobré 
vědět, že vedle nás žije někdo, komu můžete 
donést košík jablek, rajčat, nebo přerostlé 
cukety, protože to s nadšením přijme a do 
prázdného košíku uloží nabídku ze své  
 
 

úrody, nebo vám alespoň půjčí dobrou 
knížku.  
Je dobré vědět, že máme skvělé sousedy, ale 
zároveň je dobré se ujistit, zdali také my 
jsme takovými sousedy, kteří vědí, kam sahá 
hranice našeho světa a že pokud někdo 
nechce být jeho součástí, musíme to 
tolerovat, brát v úvahu jejich svět a věřit, že 
jejich smýšlení o sousedských vztazích je 
podobné jako naše, to znamená, že vychází 
z ohleduplnosti, z empatie, není založeno na 
závisti a nepřejícnosti.  
Je-li potom nutná nepříjemná konfrontace 
názorů a postojů, není to dobré, protože náš 
život se v případě konfliktů změní do jiné 
podoby, než jakou bychom sami chtěli. 
Vždycky je lepší všechno včas urovnat, 
domluvit se, vysvětlit, vyhnout se negativním 
projevům a situacím, předvídat a včas si 
uvědomit, že ne všichni mají rádi totéž co 
my.  
Například náš dlouholetý soused, který 
náhle odešel na počátku léta, měl rád můj 
bramborový salát. Každé Vánoce dostal od 
nás misku i s několika řízky. On zase jako 
zkušený rybář pomáhal mému manželovi 
s kucháním a čištěním kaprů. Sousedská 
vzájemnost – nic lepšího není. 
Vadí sousedům hlučné oslavy na naší 
zahradě, rušíme jejich klid a spánek hudbou 
a zpěvem? My jsme veselí, ale oni nemohou 
spát? Co s tím uděláme? Buď noční akci 
ukončíme, nebo se nabízí jiné, velmi 
jednoduché řešení – pozveme je také a 
uvidíme… 

MARIE VRÁNOVÁ 
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„Pomáhejme potřebným, ale hlavně pomáhejme tam, kde to má smysl a kam dohlédneme. To je 
většinou nedaleko od nás. Dříve než pošleme peníze na konto nějaké organizace, která jich část 
přepošle do zahraničí, podívejme se, jak žijí naši sousedé, jak žijí lidé v našem domě, v naší 
vesnici, v našem městě. Rozhlížejme se kolem sebe.“    

Václav Klaus, politik, bývalý prezident České republiky  

 

„Měj rád svého souseda, ale nebourej plot.“ —  Švýcarské přísloví 
 
„Zub tě trápí – vyrvi, soused tě sužuje – smiř se.“ —  Gruzínské přísloví 
 
„Lepší je blízký soused než vzdálený bratr.“ —  Bible 
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LENKA BLÁHOVÁ 

MICHAL HABR 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 MARTIN HABR 

MIRKA TUHÁ 

Z  FOTOGRAFICKÉ 

SOUTĚŽE 

AGÁTA TUHÁ 

ROZÁLIE HEČKOVÁ 



AKTUÁLNÍ ROZHOVOR S EVOU 
Nedávno jsme uzavírali minulý rok, hodnotili činnost spolku, nyní stojíme opět na 
začátku roku nového. Ale každý začátek je jiný, nikdy se neopakuje stejná 
situace, protože lze vycházet z předchozích zkušeností, navazovat na ně, 
rozvinout, poučit se z nedostatků a chyb a samozřejmě ledasco změnit. 
 
Co je právě v této chvíli nejvíc důležité? 
Začal nám další rok a nás ve spolku čeká plno 
práce. Leden je pro nás velmi zásadní, a tak se 
vždy rozhoduje, s jakým rozpočtem budeme 
disponovat. V minulém roce jsme získali nemalé 
finanční prostředky, jak od sponzorů, tak 
z nejrůznějších dotačních titulů a samozřejmě od 
Obce Petrohrad. Obec Petrohrad a sponzoři jsou 
pro nás zásadní. Jsme za jejich podporu 
nesmírně rádi. Bereme to tak, že nás znají, ví o 
naší práci, mají povědomí o tom, za jakým 
účelem to děláme. Chápeme to tak, že kdyby 
nebyli ztotožněni s tím, co děláme, nepodporovali 
by nás.  
Samozřejmě nás vždy těší, když jsme úspěšní 
v některém dotačním programu. Máme radost 
z toho, že nám do rozpočtu přibudou finance, a 
tím naše akce mohou být pestřejší.  
Tak jako loni i letošní leden je ve znamení psaní 
projektů. V tuto chvíli čekáme na výsledky 
z Ústeckého kraje v programu Volný čas, kde 
jsme podávali dva projekty - na Zájmové útvary a 
Letní příměstské tábory.  
V průběhu prvních měsíců jsme také začali 
obnovu stanov spolku, jelikož jsme měli 
neaktivního člena, za něhož nastoupila Ivana 
Hečková. V průběhu roku máme v plánu stanovy 
ještě rozšířit o obsah a celkově ho upravit.  
A co nás čeká v nejbližších měsících? 
Již běží další kolo celoroční fotografické soutěže. 
V letošním roce nás čekají témata Sousedé a 
sousedky, Zahrady a zahrádky, Koně a koníčky, 
Skály a skalky. Nejprve jsme se rozmýšleli, že 
bychom fotografům dali volnou ruku v tom, že by 
mohli témata fotografovat po celé České 
republice. Nakonec jsme usoudili, že by to ztratilo 
to kouzlo a tu podstatu toho, co jsme touto 
soutěží chtěli říci, že i v naší malé obci jsou 
krásná místa, zajímavé zahrady a skalky, 
rozesmáté sousedky či atraktivní koníčky. Proto i 
tento ročník je orientován na Petrohrad a jeho 
přidružené vesničky.  
Plánují se nějaké změny? 
Další nepostradatelnou aktivitou spolku jsou 
příměstské tábory a právě zde dochází ke změně. 
V letošním roce totiž chystáme i jarní příměstský 
tábor, velikonoční příměstský tábor a náš 
oblíbený letní příměstský tábor. Ten jsme letos 
rozšířili ještě o jeden turnus. Vyhlášené termíny 
se můžete dozvědět na plakátech a upoutávce 
v časopise. Chci jen zmínit, že nás velmi těší 
obrovský zájem především o letní tábory. Již 
v polovině ledna jsme měli téměř obsazené 
všechny turnusy. Opět chystáme bohatý 
program.  
 

Jen pro inspiraci: Děti se mohou těšit například 
na oslíky na cestách, kteří účastníky provedou 
první pomocí, čeká je ještě korálkohraní, 
hrnečkohraní, malování na trička, ukázka 
policejních psů, sokolníci, indiánská show a 
mnohé další. Na vytváření programu se podílejí i 
aktivní rodiče, kteří nám dávají doporučení a 
kontakty. Za to jsme velmi rádi. 
Určitě již máte termíny tradičních akcí 
spolku.  
11. 04. 2020 chystáme pro dámy Velikonoční 
tvoření. V rámci pohodového odpoledne si budou 
moci vyrobit velikonoční dekorace, popovídat si u 
kávy, ochutnat velikonoční dobroty. V jednání 
máme i besedu na téma velikonoční pomazánky a 
moučníky – hlavně zdravě☺.  
16. 05. 2020 nás čeká Rodinná olympiáda, 
která se ponese v podobném duchu jako loni. 
Chtěla bych jen doporučit rodičům, aby se 
nestyděli a nezapomněli se včas přihlásit 
k účasti. Podrobné informace se dozvíte z plakátů 
a veřejného rozhlasu.  
A už tu máme červen, kde nás čeká oblíbený 
puťák. Jako každý rok se vydáme na 
Chvojkovský mlýn u Žihle. V letošním roce nás 
čeká velká změna. Po dlouhém zvažování jsme 
vyšli vstříc dětským prosbám a puťák 
prodloužíme o dva dny. Přihlášky si můžete 
stáhnout na našich stránkách veev.webnode.cz  a 
co nejrychleji je odevzdat.  
O dalších akcích vás budu opět informovat 
v dalším čísle. 
Jak víme, za všemi činnostmi jsou lidé, kteří 
svůj čas ochotně věnují druhým lidem. Mohla 
bys nám o nich říci pár slov?  
Chvíli jsem se zamyslela a stále nenacházím 
odpověď, zda jsem se někdy v rozhovoru 
rozpovídala o členech spolku. Zda ano, tak se 
omlouvám, zda ne, ráda bych nás všechny 
představila. Když se řekne spolek VEEV, často 
slyším, to je Eva Učíková, to pořádá Eva, ale tak 
to není. Jsem pouze součástí. Ve spolku mám 
funkci předsedy. Zajišťuji veškerou komunikaci 
s veřejností, médii, sponzory. Mám na starosti 
psaní projektů a vyhledávání výzev. Co se týká 
akcí, připravuji organizaci příměstských táborů, 
puťáku a fotbalového turnaje. Dalším členem a 
místopředsedou je taťka, který je úžasný přes 
finance a papírování. Dokáže hodiny a hodiny 
sedět nad účetnictvím. Mimo to se aktivně 
zapojuje do organizace fotbalového turnaje, 
příměstských táborů, zajišťuje přihlášky, 
dotazníky a veškerou agendu. Ivana Hečková má 
na starosti koordinaci všech akcí. Aktivně se 
zapojuje do propagace, vede badatelský kroužek.   
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Boža Worzischková si vzala na starost
fotografickou soutěž a byla ji přidělena výroba 
plakátů na veškeré akce. Také provádí
fotodokumentaci z veškerých aktivit spolku. 
 
 

POSLEDNÍ AKCE ROKU 2019
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ková si vzala na starost 
fotografickou soutěž a byla ji přidělena výroba 

na veškeré akce. Také provádí 
veškerých aktivit spolku.  

Naďa Zelenková a moje mamka jsou také 
členkami.  Obě holky jsou nápomocny u každé 
akce, kterou pořádáme. Paní Učíková ještě vede 
pohybově sportovní kroužek.
 

POSLEDNÍ AKCE ROKU 2019
      
      
      
      
      
      
      
       

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

VÁNOČNÍ TVO ŘENÍ  
15. PROSINCE 

Naďa Zelenková a moje mamka jsou také 
členkami.  Obě holky jsou nápomocny u každé 

pořádáme. Paní Učíková ještě vede 
pohybově sportovní kroužek. 

POSLEDNÍ AKCE ROKU 2019 
   
   
   
   
   
   
   
    

 



 
      
      
      
      
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

VYHLÁŠENÍ VÝSLEDK
FOTOGRAFICKÉ SOUT

MICHAL HABR 
AGÁTA TUHÁ 
ROZÁLIE HEČKOVÁ 

MARTIN HABR
MIRKA TUHÁ
LENKA BLÁHOVÁ

BLAHOPŘEJEME VŠEM ÚSPĚŠNÝM 
ÚČASTNÍKŮM FOTOGRAFICKÉ SOUTĚŽE
A PŘEJEME JIM, ABY NADÁLE ROZV
SVOU TVOŘIVOST A ZÁJEM O SVĚT. 

       
       
       
       

VYHLÁŠENÍ VÝSLEDKŮ 
FOTOGRAFICKÉ SOUTĚŽE 

MARTIN HABR 
MIRKA TUHÁ 
LENKA BLÁHOVÁ 

Obě pros
pořádaly již tradičně 
v prostorách historické budovy 
špejcharu Psychiatrické 
léčebny v
místo velice příznivě působí na
rozvoj tvůrčí fantazie, a proto 
funguje jako komunitní 
centrum.

AHOPŘEJEME VŠEM ÚSPĚŠNÝM 
ÚČASTNÍKŮM FOTOGRAFICKÉ SOUTĚŽE 
A PŘEJEME JIM, ABY NADÁLE ROZVÍJELI 

SVĚT.  
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Obě prosincové akce se 
pořádaly již tradičně 

prostorách historické budovy 
špejcharu Psychiatrické 
léčebny v Petrohradě. Toto 
místo velice příznivě působí na 
rozvoj tvůrčí fantazie, a proto 
funguje jako komunitní 
centrum. 



SOUSEDSKÁ SETKÁVÁNÍ
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Je třetí lednová sobota tohoto roku, příjemné, téměř jarní odpoledne, bez sněhu a 
mrazu, počasí neobvyklé pro zimní roční období.
Nacházíme se na zahradě u našich sousedů, s
do zimy při grilování, posezení u kávy, vína či piva, při různých příležitostech 
v souvislosti s oslavami narozenin, svátků, s
scházíme a navštěvujeme jenom tak, jak to 
Dnešní setkání je výjimečné, protože je jubilejní 
manželé Edita a Vašek Tomanovi 
PÁLENÍ VÁNOČNÍCH STROMKŮ.
 
Vašku, jak vůbec vznikl tento nápad 
připravit grilování v lednu na zahradě. To 
dříve nebylo obvyklé? 
To si pamatuji úplně přesně. Bylo to v
2009 po Vánocích, kdy jsem se bavil se 
sousedkou, Mirkou Tuhou, o tom, jak nám 
chybí léto, slunce, posezení na zahradě. A 
najednou nám došlo, že grilovat se nemusí 
jenom v létě, že se klidně můžeme sejít i 
v lednu, prostě se jenom více oblékneme a 
častěji budeme přikládat do ohně. A pak 
z toho nějak vyplynulo, že bychom mohli 
spálit odstrojené vánoční stromky a že by to 
mohla být legrace nejen pro nás, ale také pro 
naše děti. 
Edito, dnešní setkání má být desáté, ale 
nějak to nevychází, když to chci spočítat.
V tom je právě ta záhada – mělo by být 
jedenácté, ale my jsme jedno pálení z
zdravotních důvodů vynechali, takže 
skutečně je dnes desáté výročí. Poprvé se 
nám to tak zalíbilo, že jsme se okamžitě 
rozhodli udělat z toho sousedskou tradici. 
Samozřejmě zveme i další kamarády, rodinu, 
na zahradu se nás vejde hodně 
přinese něco na gril, něco k pití, děláme
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SOUSEDSKÁ SETKÁVÁNÍ

Je třetí lednová sobota tohoto roku, příjemné, téměř jarní odpoledne, bez sněhu a 
pro zimní roční období. 

Nacházíme se na zahradě u našich sousedů, s nimiž se běžně setk
při grilování, posezení u kávy, vína či piva, při různých příležitostech 

oslavami narozenin, svátků, s příchodem jara, prá
scházíme a navštěvujeme jenom tak, jak to dobří sousedé mají 
Dnešní setkání je výjimečné, protože je jubilejní – desáté výročí akce, kterou 
manželé Edita a Vašek Tomanovi spolu se svými přáteli kdysi nazvali jako 

NÍCH STROMKŮ. 

Vašku, jak vůbec vznikl tento nápad – 
lednu na zahradě. To 

To si pamatuji úplně přesně. Bylo to v roce 
2009 po Vánocích, kdy jsem se bavil se 

Mirkou Tuhou, o tom, jak nám 
unce, posezení na zahradě. A 

najednou nám došlo, že grilovat se nemusí 
létě, že se klidně můžeme sejít i 

lednu, prostě se jenom více oblékneme a 
častěji budeme přikládat do ohně. A pak 

toho nějak vyplynulo, že bychom mohli 
oční stromky a že by to 

mohla být legrace nejen pro nás, ale také pro 

Edito, dnešní setkání má být desáté, ale 
nějak to nevychází, když to chci spočítat. 

mělo by být 
jedenácté, ale my jsme jedno pálení z mých 

ch důvodů vynechali, takže 
skutečně je dnes desáté výročí. Poprvé se 
nám to tak zalíbilo, že jsme se okamžitě 

toho sousedskou tradici. 
Samozřejmě zveme i další kamarády, rodinu, 
na zahradu se nás vejde hodně – každý 

pití, děláme 

svařené víno, sedíme kolem ohně, kde je 
opravdu teplo. Hraje nám k
protože všichni sousedé jsou u nás, nikoho 
nerušíme. 
Vzpomínáte si na nějaké extrémní 
situace, třeba v souvislosti s
Jednou nám po celý den pr
měli bláto až na hlavě, ze svahu to poněkud 
klouzalo, ale to už jsme byli tak špinaví, že 
jsme nějaké pády ani neřešili. Jeden rok byl 
naopak velký mráz – 
chleba, hořčice, dokonce i pivo. Vypilo se 
přes dvacet litrů svařáku, to jediné nás 
zahřálo. Nejvíce však vzpomínáme na to, 
když před pár lety napadl čerstvý sníh. Byla 
to nádhera. Vždycky máme maximálně 
osvětlenou zahradu –
plot – to vše je omotané světýlky, dokonce i 
cestičky jsou osvětlené. 
tmavou oblohou plnou hvězd to byla 
dohromady krásná pohádka a my jsme 
z toho byli tak okouzlení a rozveselení, že 
jsme pak z našeho svahu bobovali na 
čemkoliv, skákali do sněhu a tančili v
kolem ohně. Co s člověkem udělá sníh…
 
 
 
 

SOUSEDSKÁ SETKÁVÁNÍ 

Je třetí lednová sobota tohoto roku, příjemné, téměř jarní odpoledne, bez sněhu a 

žně setkáváme od jara 
při grilování, posezení u kávy, vína či piva, při různých příležitostech 

ara, prázdnin, nebo se 
dobří sousedé mají často ve zvyku. 

desáté výročí akce, kterou 
se svými přáteli kdysi nazvali jako 

svařené víno, sedíme kolem ohně, kde je 
opravdu teplo. Hraje nám k tomu hudba, a 
protože všichni sousedé jsou u nás, nikoho 

Vzpomínáte si na nějaké extrémní 
souvislosti s počasím? 

Jednou nám po celý den pršelo, takže jsme 
měli bláto až na hlavě, ze svahu to poněkud 
klouzalo, ale to už jsme byli tak špinaví, že 
jsme nějaké pády ani neřešili. Jeden rok byl 

 zmrzlo naložené maso, 
chleba, hořčice, dokonce i pivo. Vypilo se 

vařáku, to jediné nás 
zahřálo. Nejvíce však vzpomínáme na to, 
když před pár lety napadl čerstvý sníh. Byla 
to nádhera. Vždycky máme maximálně 

– stromy, keře, pergola, 
to vše je omotané světýlky, dokonce i 

cestičky jsou osvětlené. S tím sněhem a 
tmavou oblohou plnou hvězd to byla 
dohromady krásná pohádka a my jsme 

toho byli tak okouzlení a rozveselení, že 
našeho svahu bobovali na 

čemkoliv, skákali do sněhu a tančili v tričku 
člověkem udělá sníh… 



 
Letošní pálení je opět bez sněhu, 
ale i tak po setmění zahrada 
září jako vánoční strom, jako 
úžasně kouzelný zámek, jako 
svět z pohádky. Výborná nálada, 
příjemné rozhovory, vůně 
grilovaného masa a koření ze 
svařeného vína a člověk si 
v takové chvíli říká – je vůbec 
leden? Byly před měsícem 
Vánoce? Vždyť je tady tak 
krásně. 
Vašek Toman posadí ten největší 
strom, který býval ještě před pár 
dny vánoční, do ohně a v té 
chvíli nastává okamžik, kvůli 
kterému jsme všichni tady a teď. 
Strom vzplane a k temné obloze 
vylétají roje jisker, jen za 
tichého praskání a hučení, 
neruší nás dunění, ani výbuchy, 
jak to bývá na konci 
silvestrovské noci, je to zcela 
jiný ohňostroj, je krásný  
a neobtěžuje.  
Díváme se k obloze, do vesmíru, 
jsme tak malí a nepatrní, ale 
jsme tady, na tomto světě rádi. 
 

O MÝCH SOUSEDECH 
Než jsem se usídlila v Petrohradě, v bytovce č. 
150, bydlela jsem řadu let v Bitozevsi. Je to malá 
vesnička mezi Žatcem a Mostem. Holka 
z poměrně velikého domu, obklopená celou svou 
rodinou, se najednou ocitla v malinkém bytě se 
spoustou cizích lidí. Byla jsem zoufalá, opuštěná, 
ale také trochu šťastná, že jsem se postavila na 
vlastní nohy.  
Jelikož jsem v malé obci začala pracovat ve škole, 
byla jsem pro obyvatele asi dosti zajímavá. 
Bydlela jsem v přízemí, a tak jsem měla stále 
někoho v okně, děti mi chtěly pomáhat 
s úklidem, venčit pejska a ostatní? Byla jsem pod 
ostrým drobnohledem.  
Měla jsem úžasnou sousedku Evu. Když bylo 
chvilku volna, sedávala jsem s ní na obrubníku u 
domu a hodiny a hodiny jsme si spolu povídaly. 
Také s láskou vzpomínám na svého souseda 
Jindru, který mne asi tajně miloval ☺. Často jsem 
ho přistihla, jak spí venku na lavičce pod mým 
oknem. Od místních obyvatel jsem se mnohé 
naučila. V dobách, kdy jsem zde bydlela, všichni 
táhli za jeden provaz. Měli jsme úžasného pana 
starostu a ještě úžasnější byla jeho manželka. 
 
 

Byl to typický vesnický zemědělec, ale s velkým a 
dobrým srdcem. Lidé v této obci se podobně 
chovali i k sobě. Myslím, že byl pro mnohé vzor.  
Také nesmím zapomenout na své kolegyně ze 
školy. Především s láskou vzpomínám na Lenku, 
která byla v místní škole kuchařkou, byla to 
nejskromnější a nejveselejší osoba, jakou jsem 
poznala. Nikdy předtím jsem tak intenzivně 
nevnímala, jak důležité pro člověka mohou být 
dobré sousedské vztahy.   
Po návratu zpět do Petrohradu jsem se opět 
usídlila v panelovém domě. I zde mám obrovské 
štěstí. Manželé Přibylovi jsou úžasní lidé. Mají 
stále dobrou náladu a pořád se smějí. Můj Vítek 
si je ohromně oblíbil, tak jako pana Slavatu a 
paní Slavatovou. Bohužel, ti se nám před 
nedávnem odstěhovali.   
Jsem vděčná, že mám kolem sebe dobré lidi, že 
mám sousedy, se kterými vycházím, a doufám, že 
i oni vnímají to, že jim ráda kdykoli pomohu, 
když bude potřeba. Každému čtenáři přeji, aby i 
oni měli to štěstí a jejich sousedé byli součástí 
jejich života. 

Eva Učíková 
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NIKDY JSEM SE NENUDIL 
 

Jak se to přihodí, že se člověk stane nejstarším v obci a zároveň oslaví úžasné 
devadesáté narozeniny? Existuje nějaký zvláštní recept jak žít, jak pracovat, na 
co se zaměřit, aby i ve vyšším věku takto zaokrouhleném byl život příjemný?  
Pan Václav Bláha se takovým člověkem stal – v prosinci oslavil devadesátku, 
přijal návštěvu s gratulací z Obecního úřadu v Petrohradě a samozřejmě oslavil 
narozeniny se svou velkou rodinou. Již sedmnáct let žije v rodinném domku se 
zahradou sám, má dvě děti, pět vnoučat a šest pravnoučat. Třicet let je 
v důchodu a jeho dcera je již také pár let důchodkyní. Je to zvláštní situace – tou 
dcerou jsem já. 
 
Jaké to je oslavit devadesáté narozeniny? 
Je to úplně normální, prostě jsem se dožil 
takového čísla, ale nikdy jsem to neplánoval. 
Najednou to tady je, přicházejí gratulanti, přejí, 
dávají kytky a dárky. Je to pěkné, mé manželce, 
která tu už není, by se to všechno určitě líbilo. 
Co tě nejvíce při těchto setkáních potěšilo? 
Z úřadu přišla paní starostka a paní Taušová, 
měl jsem chlebíčky, upekl jsem bábovku, 
příjemně jsme si popovídali. Rodina připravila 
oslavu v restauraci, zde mě nejvíce potěšilo 
hudební překvapení – můj syn a můj vnuk se 
scházeli, nacvičili si společně přes dvacet 
skladeb. To jsem opravdu nečekal. Syn hraje na 
bicí, vnuk na klávesy, také se k nim přidal 
jedenáctiletý pravnuk na kytaru. Tancovalo se, 
hrálo a zpívalo. To mám rád. Sám jsem hrával na 
saxofon a klarinet. Když k tomu připočítám ještě 
mého tatínka, který hrál na heligon, je to pět 
generací muzikantů. 
Pokud vím, s hudbou jsi začal až v osmnácti 
letech. 
Byli jsme parta kluků, kteří chtěli něco dělat, a 
tak jsme se začali učit hrát. Začalo to jen tak, ale 
vydrželo mi to celý život. Na vojně jsem se dostal 
do vojenského orchestru, takže služba v armádě 
byla díky tomu hodně příjemná. Po vojně jsem 
hrál v několika kapelách, často to byly pátky a 
soboty, plesy, zábavy, mezitím v týdnu zkoušky. 
Bylo to náročné nejen pro mě, ale hlavně pro 
mou ženu – byla s dětmi často sama. Poslední 
skupina, se kterou jsem hrál, bylo Casio – zde už 
kromě dalších muzikantů fungoval můj syn, hrál 
na bicí a saxofon, já na klarinet. To byly hezké 
časy. 
Jak dlouho žiješ v Petrohradě? 
Do vesnice jsme se přistěhovali v roce 1958 se 
dvěma malými dětmi. Tehdy jsem nastoupil 
k lesnímu závodu jako řidič a zůstal jsem zde až 
do důchodu. Řídil jsem kdeco – traktor, nákladní 
auto, auto na svážení dlouhého dřeva, autobus, 
skříňovou Avii. Vozil jsem písek, dřevo, sazenice, 
zaměstnance. Práce mě vždycky bavila, o všechna 
vozidla jsem se dobře staral, takže jsem neměl 
žádné problémy. Na své vlastní auto jsem musel 
dlouho šetřit a pak ještě dlouho čekat, protože na  
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auta byl v té době pořadník. Byla to červená  
Škoda 1000 MB. Říkalo se jim – embéčka. Do té 
doby jsem jezdil na motorce, v létě i v zimě. Tak 
to bylo. 
Vždycky jsi měl rád pohyb. Pamatuji si, že do 
práce jsi každé ráno běhal. Sezení tě moc 
nebavilo. 
To je pravda. Dlouhé návštěvy, sezení u stolu, to 
je pro mě náročné. Lepší je být v pohybu, 
pracovat, cokoliv dělat. Ještě teď si každý den 
dojdu pro oběd, nakoupím, uklidím, vyperu, 
vyžehlím, v zimě běhám do sklepa, protože topím 
v kotli, v létě je práce na zahradě. Také mám 
slepice, takže rodina dostává ode mě čerstvá 
vajíčka. Když jsem zůstal sám, naučil jsem se 
vařit, péct, nic jiného mi nezbývalo, protože mám 
rád dobré jídlo. Nejraději peču bábovku, štrúdl, 
tvarohové řezy, zkoušel jsem i koláče a buchty, 
vánoční cukroví, vánočku. 
Ještě zůstaneme u zdravého pohybu. Co ty a 
sport? 
V dětství určitě fotbal někde na louce, hokej na 
rybníku, z kopce na lyžích. V Petrohradě jsme se 
scházeli na jednom místě v bažantnici (pod lesní 
správou), kde bylo volejbalové hřiště s antukou, 
dokonce jsme hrávali přátelské zápasy se 
sousedními obcemi. Tehdy se volejbal hrál na 
každé vesnici. V šedesátém roce jsme se dostali 
do Prahy na spartakiádu – to byl zážitek na celý 
život. Rád jsem chodíval jako divák na 
petrohradský fotbal, když jsem jezdil s Avií, vozil 
jsem fotbalisty na zápasy po celém okrese. 
V televizi jsem sledoval snad každý sport, to mě 
opravdu hodně bavilo, teď už jen fotbal a hokej. 
V šedesáti letech jsi odešel do důchodu, ale 
pro tebe to byl opět nový začátek. 
Rozhodli jsme se s manželkou, že si postavíme 
svůj vlastní domek, do té doby jsme bydleli 
v podnájmu. Záměr se nám podařil, dokonce 
jsem ještě začal pracovat u firmy, ve které 
podnikal můj syn a zeť – jezdil jsem s nákladním 
autem, dělal skladníka. A zase jsem byl v pohybu 
– v práci, doma na stavbě, potom zahrada, 
králíci, slepice, k tomu přibývala vnoučata, 
bývala u nás na víkend, nebo o prázdninách. 
Pořád jsem měl co dělat, nikdy jsem se nenudil. 
 
 
 



Nikdy ses nenudil? A co teď, co tě baví? 
Nejvíce mě baví, když někdo přijde na 
návštěvu.  
Nabídnu čaj, kávu, bábovku a hodně si 
povídáme, třeba o fotbale, o politice, ale 
hlavně rád vzpomínám a vyprávím. Čím 
dál tím víc se mi vracejí vzpomínky na 
dětství - úplně přesně vidím náš dům, 
dvůr, krajinu, celou vesnici, vybavují se mi 
velmi živě příhody a situace z doby války. 
To vše si pamatuji úplně přesně, ale co 
jsem měl včera k obědu? Musím hodně 
přemýšlet. Já vím, že je to v mém věku 
normální, ale hodně věcí si musím 
zapisovat, abych na něco nezapomněl.  
A co ještě mě baví? Nedávno jsem rád 
chodil na procházky do parku, ale teď už 
to tak nejde, bolí mě nohy. Předloni jsem 
ještě jezdil autem, teď už nesmím kvůli 
zraku. Při čtení mám lupu, ale čtu. V zimě jsou 
dny opravdu dlouhé, ale až začne práce na 
zahradě, bude to lepší. 
Dětství jsi prožil na Volyni, což je část 
Ukrajiny. Do Československa jste přišli až 
v roce 1947. 
Ano, tak to bylo. V 19. století tam odešly české 
rodiny za novým živobytím. Lidé si koupili 
pozemek, postavili dům, pracovali na poli. Češi 
jsou pracovití, tak se jim tam dobře dařilo, 
vznikly celé české vesnice, s českou školou, ale 
ještě před válkou toto území patřilo Polsku. 
Německo napadlo Polsko v roce 1939 a tehdejší 
Sovětský svaz připojil Volyni ke svému státu, a 
tak jsme se poprvé setkali s pravou tváří 
komunismu. Odebírání majetku, zatýkání, 
zakládání kolchozů, nepohodlní lidé byli posíláni 

na Sibiř. Naší rodině také všechno sebrali, 
dokonce jsme byli připraveni k odjezdu na Sibiř, 
jenže Německo napadlo Sovětský svaz, a tak se 
tyto záležitosti už neřešily. Zůstali jsme doma, 
tatínek pak později vstoupil do armády Ludvíka 
Svobody – vrátil se jako válečný invalida bez 
jedné nohy. Tehdy mu bylo čtyřicet let.  
Když nám po válce nabídli možnost odjet do 
Československa a vytvořit si tam nový domov, 
vůbec jsme se nerozmýšleli, protože jsme chtěli 
být od komunismu co nejdál. Bohužel nás za pár 
let dostihl a již podruhé jsme zažili stejnou 
situaci, jen s tím rozdílem, že nás nikdo 
neodvážel na Sibiř. Opět jsme přišli o pole, 
chmelnice, o dobytek, traktor, koně, museli 
vstoupit do JZD. To je ta historie, ale to je už 
opravdu dávno. Ani to nepočítám. 

 
Když bychom chtěli z tvých slov vytvořit recept na devadesátku, zřejmě jde 
v životě o to, aby ho člověk žil, překonával překážky, nebál se jít dál. Aby vše dělal 
s radostí, ať je to práce, péče o rodinu, zájmy, aby si uvědomil, že důchodem život 
nekončí, ale že můžeme pokračovat v tom, co nás baví, nebo naopak můžeme začít 
něco nového. Určitě jsi rád mezi lidmi, stále jsi v činnosti a to vše dává člověku 
energii a chuť do života. Máš nějaké přání? 

Vůbec bych se nezlobil, 
kdybych tu byl ještě do 
stovky. Myslím si, že se 
nám žije v této době 
opravdu dobře, život se mi 
líbí, ale vše samozřejmě 
nejvíce záleží na zdraví.  
Tak to bych si přál úplně 
nejvíce. 
 
 
Za rozhovor děkuje Marie Vránová 
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JAK OBJEVIT KYTARISTU 
 
Odpověď na otázku v titulku je zcela jednoduchá. Nejdříve si musíte domluvit 
setkání s dotyčnou osobou – čas a místo, nejlépe v naší pizzerii, ujasnit si, že 
chcete vést rozhovor hlavně na téma fotografování, protože tato vybraná osoba je 
v tomto oboru úspěšná. Den před schůzkou je změněno místo, jste pozváni domů, 
setkáváte se s celou rodinou - na stole nádherné tulipány, talíř chuťovek, čerstvě 
upečené řezy, a pak člověk pochopí, že je to tak dobře, protože během návštěvy se 
rozvine řada zajímavých témat, prohlížejí se fotografie, připojí se manželka a 
děti, dokonce se hraje a zpívá. Takto lze neplánovaně prožít nádherný páteční 
podvečer v rodině Martina Habra. 
 
Nejdříve bychom si mohli povídat na téma 
fotografování, protože jste ve fotografické 
soutěži, kterou pořádá spolek, získali se 
synem první místa. 
Ano, to bychom mohli, ale já bych raději začal 
mým skutečně největším koníčkem, a to je 
hudba. V naší rodině se vždy hrálo na harmoniku 
– děda, táta i máma, a tak je samozřejmé, že i mě 
to táhlo tímto směrem. Sedm let jsem se učil 
v hudební škole v Podbořanech na akordeon, 
jezdíval jsem do Vroutku na srazy heligonkářů, 
potom jsem dostal piánovku. Po základní škole 
jsem se začal zajímat o kytaru. Ta se spíše hodí 
do party, když se sedí v hospodě, kolem ohně, to 
zapůsobilo i na mou ženu. Později jsem si koupil i 
kytaru elektrickou, potom obě skončily na půdě, 
ale ne natrvalo. Asi před deseti lety, po narození 
syna, jsem se ke kytaře vrátil a začal jsem se 
znovu učit pomocí internetu, kde lze najít úplně 
všechno. Tak jsem se dostal k jamování, což je 
improvizace hraní s libovolnou hudbou. Jsem 
propojený s telefonem, nebo jiným mp3 
přehrávačem a hraji si vlastně sám se sebou. 
Tak to je zřejmě vaše tajná aktivita, protože 
na veřejnosti se o tom neví, s nikým 
nehrajete? 
Jak už jsem řekl, hraji si především pro sebe, je 
to moje relaxace, hledám nové melodie, zkouším 
nové způsoby a je mi dobře. Hraji hlavně pro 
naše děti a s dětmi, zkouším také skládat 
písničky. Mám radost z toho, že starší syn Míša si 
hledá cestu k hudbě sám, protože se naučil na 
klávesy skladbu Pro Elišku. Nechtěli bychom ho 
do hudby nutit, protože se to pak stane určitou 
povinností – denně cvičit, jezdit do školy, 
připravovat se, ale budeme rádi, když si to bude 
sám zkoušet a hlavně když ho to bude bavit. 
A co na to vaše sousedky? Neruší je vaše 
hraní? 
Zatím si nestěžují, naopak říkají, že se to dobře 
poslouchá. Samozřejmě mohu použít sluchátka, 
kdyby byl velký problém. 
K tomu druhému koníčku, k fotografování, 
jste se dostal zřejmě později? 
Jak mi manželka napovídá, začalo to na naší 
svatební cestě. Byli jsme na Krétě a na stejnou 
pláž chodili starší manželé.   
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On přicházel s velikým batohem, každý den, a 
nám se to zdálo divné. Seznámili jsme se, a tak 
jsme zjistili, že v batohu nosí velmi kvalitní 
fotoaparát, protože fotografuje od rána do noci, 
hledá zajímavé záběry a pohledy. Spřátelili jsme 
se a on mi dokonce poradil, jaký fotoaparát je pro 
mě vhodný. Stříbrný Panasonic jsem dostal od 
manželky k třiatřicátým narozeninám a mám ho 
dodnes. 
A jak jste vlastně udělal tu soutěžní fotku pod 
vodou? 
Úplně jednoduše – v našem malém bazénu na 
zahradě a fotil jsem to mobilem. Vyšla z toho 
zajímavá fotografie.  
Máte už nějaké nové nápady pro letošní 
fotografickou soutěž? 
Přemýšlím o tom - tento ročník vynechat a spíše 
se věnovat synovi, chodit s ním do přírody a 
naučit ho dívat se kolem sebe. To je velmi 
důležité vnímat svět, vidět zvláštnosti, vidět 
krásu i nedokonalost, hledat náměty, umět si 
vybrat to, co chci na fotce mít. Ještě uvidím, jak 
to bude se soutěží. 
Je velmi pozitivní a chvályhodné, jak se oba 
věnujete dětem. 
Často nejen svým, ale také jiným dětem – 
příbuzným i cizím. Napadá mě zajímavá 
zkušenost, jak naučit děti jíst maso. Vymysleli 
jsme si u nás na zahradě vojenský den. Stan jako 
základna, buzerplac, střelnice, kotlíkový guláš – 
neumím vařit, a tak byl připravený z konzervy. 
Nástup před základnou, vojenské pokyny, 
dorozumívání pomocí vysílaček – tím byly děti 
nejvíce nadšené, takže jim ani nevadilo běhat pro 
dřevo a přikládat. Nástup na bufet - guláš snědli 
všichni, dokonce i ti, kteří maso nejedí. Proběhlo 
hledání pokladu, denní i noční střelby, spaní ve 
stanu. Pro děti úžasný zážitek, který budeme 
muset pro velký zájem letos zopakovat, a zřejmě 
s větším počtem účastníků, protože plno dětí 
nechce jíst maso a někteří rodiče projevili zájem o 
naši metodu. 
Naše vesnice se nachází uprostřed nádherné 
přírody. Máte nějaká oblíbená místa? 
Často chodíme na Jelenky, což jsou skály nad 
Petrohradem, odkud je úžasný výhled do kraje. 
Máme rádi náš starý dub, kam jezdíme na kole, a  
 
 
 



samozřejmě v altánku proběhne piknik. Obě děti 
vozíme do Karlových Varů do kroužku 
horolezectví – pohyb je pro nás důležitý a děti 
velmi baví. 
Když si povídáme o rodině, nelze se nezmínit 
o vašich kořenech. My starší si pamatujeme 
vašeho dědu, který se dožil velmi vysokého 
věku. Pocházel také z Petrohradu?
Ne, on pocházel z Příbramska, kde vystudoval 
zemědělskou školu a začal pracovat na statku 
v Týništi, což je vesnice za Lubencem.
seznámil s mou babičkou, která pocházela ze 
Stebna, a do Petrohradu se přistěhovali v
1957. Děda měl dvanáct sourozenců, takže táta 
má třicet devět bratranců a sestřenic. Habrovi 
pak bydleli nějakou dobu v pivovaře.
A maminčina strana? 
Táta se s maminkou seznámil na Slovens
když tam sloužil na vojně. Potom bydleli 
v hospodě u nádraží, tam oba pracovali. 
narození se vrátili zpět na Slovensko
Petrohradu jsme přišli nastálo v roce 1977
Slovensko jsem jezdil rád, babička žila na jižním 
Slovensku, kde je úžasná rovina, teplo, a tak se 
tam pěstovaly melouny, papriky, okurky. Bylo 
tam krásně, ale bylo to daleko. Jsme 
s manželkou rádi, že oba dva máme své rodiče 
blízko, že je můžeme navštívit kdykoliv, že 
nemusíme nikam spěchat a můžeme být pěkně 
pohromadě. 
Máte krásnou rodinu, vlastní bydlení, zájmy a 
koníčky, ale také svou práci. Jak jste v
oblasti spokojen? 
Musím říct, že jsem měl vždycky štěstí 
lidi. Ať jsem dělal cokoli, kdekoli, nemohu si 
v žádném případě stěžovat. Vyučil jsem se 
v oboru mechanik elektrických zařízení v Liberci
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Krásná krajina, hodně sněhu, to mám rád. Pak 
jsem nastoupil do sklárny v
se v roce 1995 rozhodl účastnit
v tehdejší Jugoslávii. Byl jsem tam deset měsíců 
a měl jsem štěstí na skvělé kamarád
– náš tábor byl dva kilometry od Plitvických jezer
(Martinova manželka Ajka přináší album fotografií, 
prohlížíme si nádhernou
jezera, vodopády, ale kolem pusto a prázdno,
turistů - je válka. Mladí vojáci se dokonce koupou 
v jezeře. Martin ještě doplňuje informace o 
vyznamenáních od ministra obrany a také od 
OSN.) 
Po návratu domů jste si našel jinou práci?
Pracoval jsem v lese se strojem, který zpracovává 
dřevo. Práce v přírodě m
Kyrill zničila lesy natolik, že nebylo co 
zpracovávat. Musel jsem odejít, ale naskytla se 
příležitost v léčebně. Začal jsem jako sanitář, na 
podzim jsem si udělal kurz a nyní jsem pracovní 
terapeut. Výhodou tohoto povolání je, že jsem
také v přírodě - při venkovní terapii, ve skleníku. 
Baví mě práce s lidmi, při které člověk získává 
nové zkušenosti, zejména v
závislosti. Pokud se s
sám nesetká, může si ledasco zjednodušit, může 
si představovat, že je to záležitost vždy řešitelná. 
Teď mám na to jiný názor a hlavně se bojím o své 
děti. Nikdo z rodičů nechce, aby něco takového 
jeho děti potkalo. Takže i tato práce mi něco 
nového přináší a dává. Opět mám štěstí na dobré 
lidi, mezi spolupracovníky a tak
nadřízenými. Moje maminka říkává 
pramenem lidského štěstí je poctivá práce. 
Snažím se toho držet, protože tomu věřím.
Máte nějaká přání 
Děti se pomalu dostávají do věku, kdy 
budeme moci s nimi častěji cestovat, 
takže to bychom ch
rodina. Ale takovým největším přáním 
je vychovat z našich dětí slušné lidi.
Ano, s tím z celého srdce souhlasím, děkuji za 
rozhovor, příjemné povídání a přeji celé 
rodině klid a pohodu pro každý den.
Než se doopravdy rozloučím, čeká mě d
překvapení – Míša zahraje na klávesy 
skladbu, kterou se sám naučil, a Martin pak 
přináší svou kytaru a zesilovač a spolu se 
svou dcerkou zpívají jeho vlastní písničku, 
kterou složil před dvaceti lety. Musím ocenit 
melodii a zvláště slova písně, dokona
a krásnou myšlenku. Odcházím z
příjemně naladěná atmosférou rodiny, 
vyprávěním, které bylo poutavé a zajímavé, 
mladým člověkem, jehož život je plný 
optimismu, pozitivního pohledu na svět
lidi, který nekritizuje a nesoudí
život takový, jaký právě v
 

Za rozhovor děkuje Marie Vránová
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Proč se nekonaly zimní akce
Již v únoru jsme měli v plánu uspořádat dva turnaje. 
nás zradila technika. Tento turnaj již v
hrách. Byl primárně určen pro děti a rodiče. Bohu
my bychom neměli s kým turnaj uspořádat. Přesný náhradní termín se včas dozvíte
Chřipková epidemie zároveň způsobila, že se nemohl konat 
protože všechny přihlášené děti byly nemocné.

Komunitní centrum 
Již řadu let využíváme k naší činnosti prostory ZŠ a MŠ v 
Petrohradě. Se školou máme uzavřenou smlouvu a za 
poskytování této služby škole hradíme například preventivní 
programy, knihy pro prvňáky, didaktické pomůcky
potřebný materiál k jejich práci s dětmi. 
V prostorách školy vedeme zájmové útvary, příměstské 
tábory, nebo některé venkovní víkendové akce pro rodiny 
s dětmi. 
Před nedávnem náš spolek oslovil pan ing. Henlín, ředitel PL 
Petrohrad, s nabídkou, zda bychom nechtěli využívat nově 
zrekonstruované komunitní centrum pro naše potřeby.  
Samozřejmě jsme souhlasili, prostory jsou sice menší, ale 
rádi využijeme kterékoli místo k uspořádání besed, tvůrčích dílen či jiných aktivit, které připravujeme. 
Také bychom rádi tuto nabídku využili pro některé zájmové útvary. 
Komunitní centrum při PL Petrohrad máme k
nacházíme společnou řeč s ostatními spolky a místními institucemi.
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VESNICKÁ POHÁDKA 
 

Byla, nebyla jedna velmi malá vesnička, a jak to tak bývá, mnohé domy a domky v ní byly značně 
zchátralé a poničené, protože v nich nikdo už dlouhou dobu nebydlí, nikdo se o ně nestará, nikdo je nikomu 
nepředává jako rodinné dědictví. Ty staré domy se v lepším případě prodávají lidem z města, kteří si je po 
řadu let opravují, zvelebují, zkrášlují, a tak si v nich zřizují víkendové chalupy. Během let se chalupáři 
stávají vesnickými obyvateli obce, sousedy, sousedkami, protože tak to na vesnici obvykle chodí.  
 Toto vyprávění by se mohlo týkat ledajaké a kterékoliv vesnice, kde chalupáři tímto způsobem 
zachránili řadu vesnických objektů před totálním zničením či zbouráním. Projdeme-li Bílenec, Petrohrad i 
Černčice, objevíme řadu konkrétních příkladů. Jenže naše pohádka je o jiné vesnici, a tak pokračujeme dál.  

Kdysi před mnoha lety si v této obci koupil starý dům jeden pan potápěč z Prahy – podařilo se mu 
dům zrekonstruovat do původní podoby. Netušil, že tímto mu začíná v životě něco nového, zcela jiného, něco, 
co nikdy neměl v úmyslu dělat. Celý dosavadní profesní život se věnoval potápění, velmi náročnému a 
nebezpečnému povolání, jehož cílem je pracovat na stavbách pod vodou. Práce přináší radost a samozřejmě 
také finance. Pan potápěč si uvědomuje, že to, jak svou prací vydělal hodně peněz, znamená, že ty peníze 
nemá využívat pouze pro sebe, ale především také vytvářet něco pro druhé. Ano, je to jako v pohádce, ale 
věřte mi, že je to skutečnost. 

Opravil a zabydlel se v prvním domě, ale když prochází vesnicí, nachází další staré domy. Přestože 
jsou hodně zdevastované, vidí v nich tu bývalou krásu a hodnotu. Má pocit, že ho ty prázdné a opuštěné 
objekty volají k sobě, oslovují, přitahují, a on ví, že je musí zachránit, že si to zaslouží nejen ty domy, ale celá 
vesnice, která tím získá lepší tvář.  

Začíná jeho nová cesta – koupí další domy, hledá původní fotografie, využívá nejkvalitnější materiály, 
a tak se v této malé vesnici objeví několik penziónů jako výhodná možnost ubytování v tomto kraji. 
Posledním objektem je starý statek - dnes se v jeho prostoru nachází příjemná restaurace s velmi zvláštním 
okolním prostředím – kolem jsou skály, do jedné z nich se vybudovala šachta, v níž proudí voda, a její 
šumění vytváří zajímavou kulisu. Ve skále je dokonce zařízen pokoj s koupelnou – určitě neobvyklý zážitek. 
Nedaleko od tohoto místa pobíhají v ohradě koně, a tak pěkně doplňují vesnickou atmosféru. 

Pan potápěč by mohl být spokojen, ale má další plány – ubytovat lidi, nabídnout jim kvalitní jídlo, to 
je sice pěkné, ale docela běžné. Chtěl by ve vesnici vytvořit možnost dalších zážitků – například výcvikové 
centrum pro potápěče, muzeum potápění, výstavu fotografií, které vytvořil pod vodou. Určitě při své vitalitě a 
nápaditosti vymyslí ještě další aktivity.  

„Když má člověk energii, peníze a čas, neměl by 
si to nechávat jenom pro sebe,“ říká pan potápěč. 

A kde se to místo nachází? Není to daleko – 
Hokov u Hořoviček.  

O kom byla řeč? Jmenuje se Petr Klier. 
Přijeďte se podívat, není to daleko. 

 
Potápěčskou kariéru odstartoval na počátku 
devadesátých let jako pracovní potápěč. V té době 
objevil i kouzlo filmování a fotografování pod 
hladinou. O několik let později založil vlastní firmu 
specializující se na podvodní filmování a práce pod vodou. Jeho 
filmy získaly několik mezinárodních i tuzemských ocenění. Jednou z 
nejzajímavějších zakázek potápěčských prací byla stavba tubusu 
metra v Praze, po níž následovaly další práce velkého rozsahu. Od 
mládí jej zajímala archeologie a vždy toužil podívat se na práci 
archeologů zblízka. Jeho sen se splnil v roce 2003, kdy začaly 
několikaleté potápěčské práce pod Karlovým mostem.    
V současné době se věnuje umělecké podvodní fotografii, kde 
využívá historické potápěčské skafandry z vlastní sbírky 
a fotografie pořizuje nejmodernějším fotografickým vybavením. 
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V DUBNU SE DĚ
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skupinka dětí z mateřské školy v
době chodí do deváté třídy Základní školy v
první třídy, nyní již odevzdali přihlášky na střední 
zkoušky, pár měsíců do prázdnin, poslední vysvědčení a pak opravdová příprava na 
dospělý život. Povídáme si s 
 
Vzpomenete si na ten rok před devíti lety?
Viktorka: Ano, moc jsem se těšila, možná i proto, že jsem věděla, že zůstáváme ve stejné škole, jen 
přecházíme do jiné třídy. Představovala jsem si, že se budeme učit, ale jak to bude vypadat, to člověk 
většinou neví. 
Martin: Já jsem ve škole očekával hlavně zábavu, na učení jsem moc nemyslel.
Zábavu? V jakém smyslu? 
Martin: No, že ve škole bude hodně legrace.
Splnily se vám vaše představy za těch devět let?
Viktorka: Určitě, protože ve škole se opravdu učit musíme.
Martin: Já také souhlasím, protože jsem potkal f
ve třídě, dobré hlášky, umíme se zasmát.
Kdy jste začali přemýšlet nad tím, čím chcete být?
Martin: Já jsem o tom asi moc nepřemýšlel jako o budoucím povolání, jen jsem od mal
být jako táta hasičem. Chodíval jsem s
probíhá. Byla to pro mě běžná záležitost, které jsem se mohl také zúčastnit.
Viktorka: Tyto myšlenky mě začaly napadat teprve, až když
školy do Kryr. Nová škola, jiné místo, to je změna, a tak se začíná myslet na to, co bude dál
konkrétně bych chtěla dělat, to jsem nevěděla.
Přihlášky jsou odeslané, to znamená, že už jste si nějakou k
Viktorka: Baví mě hodně věcí, ale neumím si ještě představit, jaké povolání bych si měla vybrat. Proto 
bych chtěla pokračovat ve studiu na Gymnáziu v
chemie, psychologie nebo něco jiného, to se teprve uvidí.
Martin: Já stále zůstávám u svého původního záměru, chtěl bych studovat na Střední odborné škole 
energetické a stavební, kde jedním z 
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DUBNU SE DĚLAJÍ PŘIJÍMACÍ ZKOUŠKY

mateřské školy v Petrohradě, mezi nimi dva žáci, kteří v
době chodí do deváté třídy Základní školy v Kryrech. V daném roce se chystali do 
první třídy, nyní již odevzdali přihlášky na střední školy, čekají je přijímací 
zkoušky, pár měsíců do prázdnin, poslední vysvědčení a pak opravdová příprava na 

 Viktorkou Tuhou a Martinem Sochorem.

Vzpomenete si na ten rok před devíti lety? Těšili jste se do školy? Měli jste něj
Viktorka: Ano, moc jsem se těšila, možná i proto, že jsem věděla, že zůstáváme ve stejné škole, jen 
přecházíme do jiné třídy. Představovala jsem si, že se budeme učit, ale jak to bude vypadat, to člověk 

e očekával hlavně zábavu, na učení jsem moc nemyslel. 

Martin: No, že ve škole bude hodně legrace. 
Splnily se vám vaše představy za těch devět let? 
Viktorka: Určitě, protože ve škole se opravdu učit musíme. 

protože jsem potkal fajnové lidi, s kterými se legrace může zažít 
, dobré hlášky, umíme se zasmát. 

Kdy jste začali přemýšlet nad tím, čím chcete být? 
Martin: Já jsem o tom asi moc nepřemýšlel jako o budoucím povolání, jen jsem od mal
být jako táta hasičem. Chodíval jsem s ním do hasičárny, viděl jsem, co všechno k
probíhá. Byla to pro mě běžná záležitost, které jsem se mohl také zúčastnit. 
Viktorka: Tyto myšlenky mě začaly napadat teprve, až když jsme ve čtvrté třídě odcházeli z
školy do Kryr. Nová škola, jiné místo, to je změna, a tak se začíná myslet na to, co bude dál
konkrétně bych chtěla dělat, to jsem nevěděla. 
Přihlášky jsou odeslané, to znamená, že už jste si nějakou konkrétní cestu vybrali?
Viktorka: Baví mě hodně věcí, ale neumím si ještě představit, jaké povolání bych si měla vybrat. Proto 
bych chtěla pokračovat ve studiu na Gymnáziu v Podbořanech a pak na vysoké škole. Jestli to bude 

ného, to se teprve uvidí. 
távám u svého původního záměru, chtěl bych studovat na Střední odborné škole 

 oborů je požární ochrana. 

Viktorka Martin

PŘIJÍMACÍ ZKOUŠKY 

Petrohradě, mezi nimi dva žáci, kteří v současné 
daném roce se chystali do 
školy, čekají je přijímací 

zkoušky, pár měsíců do prázdnin, poslední vysvědčení a pak opravdová příprava na 
Viktorkou Tuhou a Martinem Sochorem. 

Těšili jste se do školy? Měli jste nějaké představy? 
Viktorka: Ano, moc jsem se těšila, možná i proto, že jsem věděla, že zůstáváme ve stejné škole, jen 
přecházíme do jiné třídy. Představovala jsem si, že se budeme učit, ale jak to bude vypadat, to člověk 

kterými se legrace může zažít – dobrá parta 

Martin: Já jsem o tom asi moc nepřemýšlel jako o budoucím povolání, jen jsem od malička věděl, že chci 
ním do hasičárny, viděl jsem, co všechno k tomu patří a jak to 

jsme ve čtvrté třídě odcházeli z petrohradské 
školy do Kryr. Nová škola, jiné místo, to je změna, a tak se začíná myslet na to, co bude dál, ale co 

onkrétní cestu vybrali? 
Viktorka: Baví mě hodně věcí, ale neumím si ještě představit, jaké povolání bych si měla vybrat. Proto 

Podbořanech a pak na vysoké škole. Jestli to bude 

távám u svého původního záměru, chtěl bych studovat na Střední odborné škole 

DUBEN 2011 
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Je vidět, že vaše zaměření vychází také z
Viktorka: Od malička ráda kreslím a maluji, chodím do Základní umělecké školy v
pracuji ve zdravotnickém a záchranářském kroužku, baví mě chemie 
Suchomelová, moc se nám věnuje – jezdíme také na sou
ona připravuje, obsazují první místa.
Martin: Já jsem členem Sboru dobrovolných hasičů v
souvisí všechny moje činnosti. 
Už ses zúčastnil nějakého zásahu p
Ano, hasili jsme hořící strom v parku a nedávno ten velký požár seníku v
nebyl příjemný pocit - plameny, horko, kouř, ale na druhé straně radost z
že někomu pomáhá, že to má nějaký smysl. Když bych to mohl dělat jako své povolání, tak budu velmi 
spokojený.  
Žijete v naší vesnici od svého narození. Máte nějaké oblíbené místo, kde se vám líbí?
Viktorka: Mně se nejvíce líbí naše ulice, znám všechna zákoutí, všechny stromy 
každým stromem stavěli domečky pro skřítky. Schází se zde plno dětí, protože tu máme prostor. Vím, že 
většinu stromů vysázel děda Vrána. 
Martin: Já mám rád cestu k dubu, pak lesem na kapličku, odkud je nádherný výhled na naši krajinu.
Máte představu, kde byste chtěli žít, až budete dospělí?
Oba v tomto případě odpovídají stejně 
 

Děkuji za rozhovor a přeji splnění všech přání a představ.
 
 

 
 
      
      
      
      
      
      
      
      
      
      
      
      
      
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PŘI ČTENÁŘSKÉM PROJEKTU 
PŘEDČÍTAJÍ Z KNÍŽKY DĚTEM 
NA PRVNÍM STUPNI (2019) 
(oba jsou vpravo) 

S PETROHRADSKOU 
ŠKOLOU NA VÝLETĚ 
(ZÁŘÍ 2014) 

Je vidět, že vaše zaměření vychází také z osobních zájmů a zálib. 
Viktorka: Od malička ráda kreslím a maluji, chodím do Základní umělecké školy v
pracuji ve zdravotnickém a záchranářském kroužku, baví mě chemie – to vše s

jezdíme také na soutěže a olympiády a jsme velmi úspěšní. Žáci, které 
ona připravuje, obsazují první místa. 
Martin: Já jsem členem Sboru dobrovolných hasičů v Petrohradě – jako skoro celá naše rodina. S

Už ses zúčastnil nějakého zásahu při hašení požáru? 
parku a nedávno ten velký požár seníku v Černčicích. Musím ří

plameny, horko, kouř, ale na druhé straně radost z toho, 
ějaký smysl. Když bych to mohl dělat jako své povolání, tak budu velmi 

naší vesnici od svého narození. Máte nějaké oblíbené místo, kde se vám líbí?
Mně se nejvíce líbí naše ulice, znám všechna zákoutí, všechny stromy 

omečky pro skřítky. Schází se zde plno dětí, protože tu máme prostor. Vím, že 
 

dubu, pak lesem na kapličku, odkud je nádherný výhled na naši krajinu.
e představu, kde byste chtěli žít, až budete dospělí? 

tomto případě odpovídají stejně - nechtějí žít ve velkém městě, ale jak to bude, to se teprve ukáže.

Děkuji za rozhovor a přeji splnění všech přání a představ.

       
       
       
       
       
       
       
       
       
       
       
       
       

PŘI ČTENÁŘSKÉM PROJEKTU 
DĚTEM 

Viktorka: Od malička ráda kreslím a maluji, chodím do Základní umělecké školy v Podbořanech. Ve škole 
to vše s námi dělá paní učitelka 

jsme velmi úspěšní. Žáci, které 

jako skoro celá naše rodina. S tím 

Černčicích. Musím říct, že to 
 že člověk dělá dobrou věc, 

ějaký smysl. Když bych to mohl dělat jako své povolání, tak budu velmi 

naší vesnici od svého narození. Máte nějaké oblíbené místo, kde se vám líbí? 
Mně se nejvíce líbí naše ulice, znám všechna zákoutí, všechny stromy – jako malé děti jsme pod 

omečky pro skřítky. Schází se zde plno dětí, protože tu máme prostor. Vím, že 

dubu, pak lesem na kapličku, odkud je nádherný výhled na naši krajinu. 

nechtějí žít ve velkém městě, ale jak to bude, to se teprve ukáže. 

Děkuji za rozhovor a přeji splnění všech přání a představ. 
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KDYŽ JSME BYLI MALÍ,
bylo nás v blízkém sousedství hodně dětí, takže 
se opravdu nemohlo stát, že bychom neměli 
s kým chodit ven. Veškerý volný čas po škole 
jsme skutečně trávili především venku bez 
ohledu na roční období, dokonce ani počasí naše 
aktivity nemohlo ohrozit - snad jen bouře, průtrž 
mračen nebo sněhová vánice. 
Petrohradské ulice a uličky byly v
bezpečné, protože tudy auta neprojížděla, a na 
silnici byl také omezený provoz, sem tam 
nákladní auto, ještě se pamatuji i koňské povozy 
ze statku, jinak klid a pohoda, takže se po celé 
vesnici dalo jezdit na kole a nebylo třeba s
příliš rozhlížet a dávat pozor.  
S dětmi ze sousedních domů jsem chodila do 
školky a pak do školy, měly jsme partu ho
protože každá z nás musela s sebou brát i 
mladšího bratra, tak nás bylo opravdu hodně. 
Hráli jsme všechny možné hry -
schovávaná, hra na sochy, skákali jsme panáka, 
určitě to byla vybíjená, fotbal, hry na něco 
rodinu, domácnost, na školu, na doktora, 
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KDE JSTE BYLI  
26. LEDNA 2007? 

KDYŽ JSME BYLI MALÍ, 
 

blízkém sousedství hodně dětí, takže 
lo stát, že bychom neměli 

kým chodit ven. Veškerý volný čas po škole 
jsme skutečně trávili především venku bez 
ohledu na roční období, dokonce ani počasí naše 

snad jen bouře, průtrž 

e a uličky byly v té době 
bezpečné, protože tudy auta neprojížděla, a na 
silnici byl také omezený provoz, sem tam 
nákladní auto, ještě se pamatuji i koňské povozy 
ze statku, jinak klid a pohoda, takže se po celé 
vesnici dalo jezdit na kole a nebylo třeba se ani 

dětmi ze sousedních domů jsem chodila do 
školky a pak do školy, měly jsme partu holek, a 

sebou brát i 
tak nás bylo opravdu hodně. 

- bavila nás 
schovávaná, hra na sochy, skákali jsme panáka, 
určitě to byla vybíjená, fotbal, hry na něco – na 
rodinu, domácnost, na školu, na doktora, 

prodavačku, na princezny. Pod vlivem filmů podle 
Karla Maye jsme si hráli na indiány, dokonce 
jsme si vyráběli zbraně a rozvíjeli velmi náročné a 
dramatické bojové situace.
V zimě se chodilo na náves, kde byl rybník 
se bruslilo, hrál hokej, z
samozřejmě probíhaly různé 
zbraní byly sněhově koule. 
Dnes, jak se říká, je ji
nějaké na vesnici jsou, se scházejí na 
autobusových zastávkách, v
chtějí hrát, spustí nějakou hru. To samozřejmě 
mohou i z domova, takže vlastně ani není třeba 
vycházet z domu.  
Pro nás bývalo největším trestem zá
ven – máme zaracha, říkalo se. Dnes je největším 
trestem poslat děti ven s
nesmí domů. Ani nevím, jestli pro to existuje 
speciální termín, ale vím, že až budou za padesát 
let vzpomínat na to, když byli malí, budou své 
vzpomínky hledat zřejmě úplně jinde než ve své 
paměti. Ale kde, to si ani neumím představit.

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

       
       
       
       

POZNÁTE MÍSTO 
NA FOTOGRAFII?
(březen 2012) 

LOŇSKÝ SNÍH 

ŘÍJEN 2012 

prodavačku, na princezny. Pod vlivem filmů podle 
Karla Maye jsme si hráli na indiány, dokonce 

ně a rozvíjeli velmi náročné a 
dramatické bojové situace. 

zimě se chodilo na náves, kde byl rybník – tam 
se bruslilo, hrál hokej, z kopce se sáňkovalo a 

mozřejmě probíhaly různé hry, při nichž velkou 
zbraní byly sněhově koule.  
Dnes, jak se říká, je jiná doba. Děti, pokud 
nějaké na vesnici jsou, se scházejí na 
autobusových zastávkách, v ruce telefon. Když si 
chtějí hrát, spustí nějakou hru. To samozřejmě 

domova, takže vlastně ani není třeba 

Pro nás bývalo největším trestem zákaz chození 
máme zaracha, říkalo se. Dnes je největším 

trestem poslat děti ven s tím, že nějakou dobu 
nesmí domů. Ani nevím, jestli pro to existuje 
speciální termín, ale vím, že až budou za padesát 
let vzpomínat na to, když byli malí, budou své 

ínky hledat zřejmě úplně jinde než ve své 
paměti. Ale kde, to si ani neumím představit. 

MARIE VRÁNOVÁ 

   
   
   
   

POZNÁTE MÍSTO 
NA FOTOGRAFII? 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
SVÁTEK PETROHRADSKÝCH ČARODĚJNIC
 
Letošní svátek se konal o týden později než 
obvykle. Snad proto kdosi vyjádřil myšlenku, jak 
je možné, že přestože se v Petrohradě každý rok 
pálí čarodějnice, je jich stále víc a víc. Skutečně 
je to tak. Les byl plný čarodějnic nejrůznějšího 
věku, které svědomitě hlídaly cesty a kontrolovaly 
plnění zadaných úkolů. 
Tentokrát skupiny dětí se svými průvodci 
putovaly lesem podle mapy a zastavovaly se u 
strážců (strážce lesních cest, dubu, hadí říše, 
strážce království lesních skřítků, strážce 
pokladu a ohně), kteří zjišťovali, jak se děti dívají 
kolem sebe, jak vnímají přírodu a krajinu.  
Protože petrohradská příroda v parku kolem 
zámku a v lese mezi skalami je skutečně velmi 
krásná a bohatá, bylo nač se dívat a bylo nač se 
ptát. U kapličky pod hradem čekaly na dě
čarodějnice, které se s nimi rozhlížely po kraji. 
Není třeba vysvětlovat, jak nádherný výhled je 
z hladomorny.  
Děti své úkoly plnily velice dobře,
pochválit i jejich rodiče a příbuzné, kteří je cestou 
 
 

JAKÉ BYLO KVĚTINOVÉ TANCOVÁNÍ
 
Především legrace, úžasná zábava, něco jiného než obvykle, povedlo se…
Tak by zněla odpověď na tuto otázku, kdybychom citovali slova těch, kteří se skutečně bavili až 
do tří do rána. Pokud má někdo opačný názor, určitě takoví jsou, tak zřejmě šel dříve domů. 
Každý má právo rozhodnout se pro svůj způsob zábavy, ale páteční Květinová tancovačka se podle 
nadšení tančících a bavících se mladých i starších účastníků může přiřad
povedeným. 
Většina splnila naši neobvyklou podmínku a skutečně přišli s
o půlnoci proběhlo losování a každý z
podobného provádíme s dětmi na maška
trochu hrajeme. Do tohoto hraní se nám pěkně, aniž bychom to předem tušili, hodila i kapela. 
Pan Karel Karger se svou zpěvačkou Baruškou vytvořil hned od začátku veselou atmosféru nejen 
výběrem muziky lákající k dovádění a řádění, ale zvláště tím, že nás nenechal vůbec odpočívat. 
Hráli a zpívali dlouhé série a pak o přestávce pouštěl cédečka s
mladí i starší, vyběhl na parket a bavil se dál. Dokonce sám muzikant využíval
svým tanečním kreacím, kdy si vyměňoval barevné paruky,
s třásněmi jako roztleskávačka. Ty mu však velice brzy zabavily místní dámy a svým rytmickým 
pohybem aktivně zahajovaly každou sérii. 

PŘED DESETI LETY

SVÁTEK PETROHRADSKÝCH ČARODĚJNIC 

 
  
 

svátek se konal o týden později než 
obvykle. Snad proto kdosi vyjádřil myšlenku, jak 

Petrohradě každý rok 
pálí čarodějnice, je jich stále víc a víc. Skutečně 
je to tak. Les byl plný čarodějnic nejrůznějšího 

mitě hlídaly cesty a kontrolovaly 

Tentokrát skupiny dětí se svými průvodci 
putovaly lesem podle mapy a zastavovaly se u 
strážců (strážce lesních cest, dubu, hadí říše, 
strážce království lesních skřítků, strážce 

í zjišťovali, jak se děti dívají 
kolem sebe, jak vnímají přírodu a krajinu.   

parku kolem 
lese mezi skalami je skutečně velmi 

krásná a bohatá, bylo nač se dívat a bylo nač se 
ptát. U kapličky pod hradem čekaly na děti čtyři 

nimi rozhlížely po kraji. 
Není třeba vysvětlovat, jak nádherný výhled je 

Děti své úkoly plnily velice dobře, musíme 
pochválit i jejich rodiče a příbuzné, kteří je cestou  

 
provázeli a pomáhali jim. 
Na každého účastníka čekala odměna v
balíčku s nejrůznějšími dobrotami a dárky a 
zasloužené občerstvení v
na ohni.  
Děkujeme všem čarodějnicím, které nám přišly 
pomoci a bez nichž by tento den neměl takovou 
úroveň: paní Benešové, Jamb
Dondové a paní Zemanové s
Idžakovičové se synem i dcerou, paní Šáchové, 
Kailové s dcerou a pak těm dalším, kteří 
pomáhali s organizací na hřišti. 
Letošní svátek však pokračoval dál, sedělo se u 
ohně, tančilo se, o náležité občerst
postaral jako vždy Boris Kőrőši. Končilo se kolem 
půlnoci, ale někteří nadšenci seděli u ohně téměř 
do rána.  
Podstatné je to, že se vydařilo počasí, přestože 
celý týden pršelo, v sobotu byl nádherný den, a 
že se opět podařilo setkání všech, kteří 
nejen pobavit, ale udělat něco pro druhé.
 
 

JAKÉ BYLO KVĚTINOVÉ TANCOVÁNÍ

Především legrace, úžasná zábava, něco jiného než obvykle, povedlo se… 
Tak by zněla odpověď na tuto otázku, kdybychom citovali slova těch, kteří se skutečně bavili až 

tří do rána. Pokud má někdo opačný názor, určitě takoví jsou, tak zřejmě šel dříve domů. 
Každý má právo rozhodnout se pro svůj způsob zábavy, ale páteční Květinová tancovačka se podle 
nadšení tančících a bavících se mladých i starších účastníků může přiřad

Většina splnila naši neobvyklou podmínku a skutečně přišli s kytičkou. Dostali kartičku s
o půlnoci proběhlo losování a každý z nich si mohl vybrat svůj dárek z předložené nabídky. Něco 

dětmi na maškarním bále, myslím si, že ani dospělým nevadilo, že si tak 
trochu hrajeme. Do tohoto hraní se nám pěkně, aniž bychom to předem tušili, hodila i kapela. 
Pan Karel Karger se svou zpěvačkou Baruškou vytvořil hned od začátku veselou atmosféru nejen 

dovádění a řádění, ale zvláště tím, že nás nenechal vůbec odpočívat. 
Hráli a zpívali dlouhé série a pak o přestávce pouštěl cédečka s diskohudbou, takže kdo chtěl, 
mladí i starší, vyběhl na parket a bavil se dál. Dokonce sám muzikant využíval
svým tanečním kreacím, kdy si vyměňoval barevné paruky, čepice, klobouky, brýle, tančil 

třásněmi jako roztleskávačka. Ty mu však velice brzy zabavily místní dámy a svým rytmickým 
pohybem aktivně zahajovaly každou sérii.  

PŘED DESETI LETY 

provázeli a pomáhali jim.  
ho účastníka čekala odměna v podobě 
nejrůznějšími dobrotami a dárky a 

zasloužené občerstvení v podobě opečené uzeniny 

Děkujeme všem čarodějnicím, které nám přišly 
pomoci a bez nichž by tento den neměl takovou 
úroveň: paní Benešové, Jamborové, paní 
Dondové a paní Zemanové s kamarádkami, 
Idžakovičové se synem i dcerou, paní Šáchové, 

dcerou a pak těm dalším, kteří 
organizací na hřišti.  

Letošní svátek však pokračoval dál, sedělo se u 
ohně, tančilo se, o náležité občerstvení se 
postaral jako vždy Boris Kőrőši. Končilo se kolem 
půlnoci, ale někteří nadšenci seděli u ohně téměř 

Podstatné je to, že se vydařilo počasí, přestože 
sobotu byl nádherný den, a 

že se opět podařilo setkání všech, kteří se chtějí 
nejen pobavit, ale udělat něco pro druhé. 

Tak by zněla odpověď na tuto otázku, kdybychom citovali slova těch, kteří se skutečně bavili až 
tří do rána. Pokud má někdo opačný názor, určitě takoví jsou, tak zřejmě šel dříve domů. 

Každý má právo rozhodnout se pro svůj způsob zábavy, ale páteční Květinová tancovačka se podle 
nadšení tančících a bavících se mladých i starších účastníků může přiřadit k těm akcím 

kytičkou. Dostali kartičku s číslem, 
předložené nabídky. Něco 

rním bále, myslím si, že ani dospělým nevadilo, že si tak 
trochu hrajeme. Do tohoto hraní se nám pěkně, aniž bychom to předem tušili, hodila i kapela. 
Pan Karel Karger se svou zpěvačkou Baruškou vytvořil hned od začátku veselou atmosféru nejen 

dovádění a řádění, ale zvláště tím, že nás nenechal vůbec odpočívat. 
diskohudbou, takže kdo chtěl, 

mladí i starší, vyběhl na parket a bavil se dál. Dokonce sám muzikant využíval této šance ke 
čepice, klobouky, brýle, tančil 

třásněmi jako roztleskávačka. Ty mu však velice brzy zabavily místní dámy a svým rytmickým 
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JAK JSME SE 
TEHDY BAVILI 
V NAŠÍ VESNICI? 
ZAVZPOMÍNEJTE 
A ODPOVĚZTE SI 
SAMI. 



Kromě toho byla dána příležitost i talentovaným zpěvákům, kdy po sále putoval mikrofon
zpívaly se lidové písničky. Někteří se dokonce nebáli postavit k
klobouk a s hudbou zpívat. Každý měl dostatek prostoru pro svůj styl zábavy
všichni se skvěle bavili.  
Myslím si, že tento večer jsme správně nazvali tancovačkou, protože se skutečně, hlavně a 
především tancovalo. Doufáme, že nebudete proti tomu si podobnou akci zopakovat.
 
 
Hasiči slaví své významné výročí
 
V sobotu 3. července oslavoval místní Sbor 
dobrovolných hasičů Petrohrad své jubileum 
120 let od svého založení. Za velmi slunečného 
počasí se oslav zúčastnilo devět sborů ze tří 
krajů. Celá soutěž probíhala pod přímým 
sluncem, nejlepším týmem se stalo SDH Čistá
naše družstvo však nezůstalo pozadu a obsadilo 
druhé místo. 
Mezi přestávkami jsme vytvořili umělý déšť 
z naší cisterny a na druhém konci hřiště nám se 
svou cisternou pomáhali hasiči z

 
 
Ne, to není naše současné 
fotbalové mužstvo, ale tým 
„staré gardy“ a tým 
Arabely, jejichž zápas 
skončil nerozhodně.  
Na penalty Petrohrad 
prohrál o jednu branku. 
(sobota 7. srpna)  
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yla dána příležitost i talentovaným zpěvákům, kdy po sále putoval mikrofon
zpívaly se lidové písničky. Někteří se dokonce nebáli postavit k mikrofonu, nasadit si brýle, 

hudbou zpívat. Každý měl dostatek prostoru pro svůj styl zábavy

Myslím si, že tento večer jsme správně nazvali tancovačkou, protože se skutečně, hlavně a 
především tancovalo. Doufáme, že nebudete proti tomu si podobnou akci zopakovat.

Hasiči slaví své významné výročí 

3. července oslavoval místní Sbor 
dobrovolných hasičů Petrohrad své jubileum – 
120 let od svého založení. Za velmi slunečného 
počasí se oslav zúčastnilo devět sborů ze tří 
krajů. Celá soutěž probíhala pod přímým 
sluncem, nejlepším týmem se stalo SDH Čistá, 
naše družstvo však nezůstalo pozadu a obsadilo 

Mezi přestávkami jsme vytvořili umělý déšť 
naší cisterny a na druhém konci hřiště nám se 

svou cisternou pomáhali hasiči z Kryr. Během 

odpoledne nám sbory z Kralovic a z
své dovednosti z vyprošťování z
také podívat profesionální hasiči z
Žatce, ukázali svoji techniku a své dovednosti.
Po skončení soutěže byla pro děti připravena pěna
kdo se chtěl podívat z výšky na Petrohrad, bylo mu to 
umožněno z hasičské plošiny, kterou vlastní SDH 
Krásný Dvůr.  
K večeru k nám také zavítaly Hradecké panenky, 
které předvedly své velmi povedené tanečky. Po jejich 
vystoupení se rozjela ta pravá country zábava 
pokračující až do ranních hodin.
Závěrem bych rád poděkoval všem, kteří se podíleli na 
organizaci a průběhu oslav. Dík patří všem.

       
     (vybráno z

yla dána příležitost i talentovaným zpěvákům, kdy po sále putoval mikrofon, a 
mikrofonu, nasadit si brýle, 

hudbou zpívat. Každý měl dostatek prostoru pro svůj styl zábavy, a jak jsem viděla, 

Myslím si, že tento večer jsme správně nazvali tancovačkou, protože se skutečně, hlavně a 
především tancovalo. Doufáme, že nebudete proti tomu si podobnou akci zopakovat. 

Kralovic a z Lubence ukázaly 
vyprošťování z autovraků. Přijeli se 

také podívat profesionální hasiči z Podbořan a ze 
Žatce, ukázali svoji techniku a své dovednosti. 
Po skončení soutěže byla pro děti připravena pěna, a 

výšky na Petrohrad, bylo mu to 
hasičské plošiny, kterou vlastní SDH 

nám také zavítaly Hradecké panenky, 
které předvedly své velmi povedené tanečky. Po jejich 
vystoupení se rozjela ta pravá country zábava 
pokračující až do ranních hodin. 

poděkoval všem, kteří se podíleli na 
organizaci a průběhu oslav. Dík patří všem. 

Josef Scheiner 

   
(vybráno z Lunarie 2010) 



PŘEDJARNÍ ZASTAVENÍ 
(psáno právě teď 29. února) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Je sobota 29. února, několik vteřin po půlnoci, a 
právě teď začíná výjimečný den, který získáváme 
od vesmíru navíc, abychom tak jednou za čtyři 
roky vyrovnali rozdíl mezi kosmickým a 
kalendářním rokem.  
Letošní rok je tedy takzvaně přestupný. Všichni 
víme, co to znamená, proč to tak je, kdy a jak se 
rozhodlo, že to tak bude. Pokud to někdo neví, 
určitě najde odpovědi na internetu a všechny 
souvislosti správně pochopí. 
Je sobota po půlnoci, někdo spí, někdo sleduje 
televizi, někdo možná dokonce pracuje, protože 
má noční směnu. A někdo je úplně někde jinde – 
třeba na 13. Obecním bále v Petrohradě. Určitě 
se mnou budete souhlasit v tom, že největší 
sousedské setkání probíhá právě na této 
společenské akci. Kde jinde a při jaké příležitosti 
se mohou takto setkat Bílenec, Černčice a 
Petrohrad? Kde jinde si mohou sousedé a známí 
popovídat, pobavit se, potkat se s někým třeba po 
roce, nebo se jen tak vidět s těmi, kteří žijí s námi 
v jedné vesnici, nebo s těmi, kteří se sem rádi 

vracejí za svou rodinou nebo přáteli?  
Když se plesová nálada rozjíždí správným 
směrem a tempem, tak už člověk ani nevnímá 
zchátralé prostředí vesnického sálu, oprýskané 
stěny, zašpiněný parket. Vše už takto funguje a 
vypadá skoro stejně celou dobu, co sem chodím. 
Vždy, když vstupuji do této budovy, mám pocit 
návratu do minulosti, jako malá jsem zde 
prožívala první maškarní bály, později zábavy a 
plesy po tanečních – zde se zastavil čas. 
Právě teď se lidé baví, tančí, máme za sebou 
tombolu a překvapivé překvapení, které pro nás 
připravili sousedé a sousedky – Petrohradský 
výběr – taneční vystoupení inspirované filmem 
Slunce, seno….prostě návštěva z Hoštic. 
Tak to bývá, přijde nápad, realizuje se a již tu 
máme partu lidí, kterou můžeme odměnit 
potleskem a smíchem za to, že umí udělat legraci 
pro druhé, tím že si udělá legraci ze sebe. A to je 
na vesnici to úžasné a skvělé – lidé se znají, 
setkávají, někteří častěji, někteří jednou za rok, a 
člověk většinou zjistí, že se vlastně neměníme, že 
i na tom loňském bále byli skoro ti samí lidé, 
víme o sobě, kdo rád tancuje, kdo raději postává 
u baru, kdo hodně vyhrává v tombole, kdo si zuje 
boty, kdo se rád popere, kdo naopak jen pozoruje 
a sleduje… to všechno za ta léta je takové stejné 
a stabilní, mohu to vzhledem ke svému věku 
dobře posoudit. Samozřejmě je potěšitelné, že 
mezi bavícími se účastníky plesu je řada 
mladých, kterým to vždy sluší nejvíce. 
Nejtrvalejší hodnotou je však vždy se 
opakující přítomnost paní Jarmily 
Bočkové, která ráda a stále dobře tančí, 
usmívá se, má dobrou náladu, protože 
každý obecní bál je jejím dnem narození. 
Tentokrát jí všichni přítomní popřáli 
k 85. narozeninám – gratulace se ujala 
paní starostka. Řekněte, není to úžasné? 
Takto společně prožívat sousedské 
vztahy?  
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Doufejme, že den, který tak krásně začal 
s hudbou, tancem, ve společnosti sousedů a 
sousedek, bude takto příjemně pokračovat i dál, 
až se vrátíme domů, vyspíme a užijeme 
zbývající část tohoto času navíc každý podle 
svého, ale určitě co nejlépe.  
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Doufejme, že den, který tak krásně začal 
, ve společnosti sousedů a 

příjemně pokračovat i dál, 
až se vrátíme domů, vyspíme a užijeme si 

navíc každý podle 

A pak si k tomu přidejte celý rok, 
protože každý den je pro nás dnem 
navíc, který bychom
promarnit. Proč? Protože by to byla 
škoda. 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

tomu přidejte celý rok, 
protože každý den je pro nás dnem 
navíc, který bychom nikdy neměli 
promarnit. Proč? Protože by to byla 

MARIE VRÁNOVÁ 
 

 



FOTOGRAFICKÁ SOUTĚŽ
JAK SE DÍVAT KOLEM SEBE

ve formě: e 
● mmskou/messengrer na tel. 

● osobn

 
POZOR ZMĚNA

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

TÉMATA PRO ROK 

Tato čty ř

nejsou omezena 
v 

To znamená, že si m
dvě, t ři, nebo všechna témata, že m

fotografie posílat postupn

V každém p ř

PROČ TATO ZMĚNA?
Krajina, místa i život kolem nás se m

v souvislosti s
bude zajímavé si tyto situace vybírat 

a zachytit je ve správný 

DO 15. LISTOPADU 2020

  
UZÁVĚRKA 

15. LISTOPADU 2020 

FOTOGRAFICKÁ SOUTĚŽ
ANEB  

JAK SE DÍVAT KOLEM SEBE 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Fotografie zasílat  
ve formě: e - mailem Bozenka.a@sezna

● mmskou/messengrer na tel. čísle 608/661 235
● osobně u Boženy Worzischkové Adámkové 

POZOR ZMĚNA 

 

TÉMATA PRO ROK 
2020 

Sousedé a sousedky 
Zahrady a zahrádky 

Koně a koníčky 
Skály a skalky 

ři témata platí po celý 
nejsou omezena časov ě, jako to bylo 

 minulých ro čnících. 
To znamená, že si m ůžete vybrat jedno, 

i, nebo všechna témata, že m
fotografie posílat postupn ě, nebo najednou 

v záv ěru sout ěže.  
každém p řípad ě je nutné vybrané téma 

správně označit. 

PROČ TATO ZMĚNA? 
Krajina, místa i život kolem nás se m

souvislosti s  ro čním obdobím. Ur
bude zajímavé si tyto situace vybírat 

a zachytit je ve správný čas.

ODESLAT 

DO 15. LISTOPADU 2020 

FOTOGRAFICKÁ SOUTĚŽ 

@seznam.cz 
čísle 608/661 235 
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i témata platí po celý rok, 
, jako to bylo 

žete vybrat jedno, 
i, nebo všechna témata, že m ůžete 

, nebo najednou 

 je nutné vybrané téma 

Krajina, místa i život kolem nás se m ění 
ním obdobím. Ur čit ě 

bude zajímavé si tyto situace vybírat  
as.  



 
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
              
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    



Když jsme byli 
malí… 
Rubrika příběhů a vzpomínek 

čtenářů na dobu dětství. 

Vzpomínejte, vyprávějte  

o tom, co bylo, jak se žilo, 

veselé příhody, zážitky, jak to 

v naší vesnici dříve vypadalo…

TĚŠÍME SE 

NA VAŠE PŘÍSPĚVKY.

 

 

 
 
 
 
 
 
  
 

                         
 
 
 
 
 
 
 
  

     
     

   

černčernčernčern

zprávy a informace

z Černčic, Bílence a Petrohradu

 

vzpomínky 
příběhy 
povídky 
články 

 

PŘÍŠTÍ TÉMA: 

  ZAHRADY  

A  

ZAHRÁDKY 

Když jsme byli 

vzpomínek 

veselé příhody, zážitky, jak to 

vypadalo… 

NA VAŠE PŘÍSPĚVKY. 

 
 

 
 
 
 
 

 

 
       
       

       
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

černčernčernčernoooobílbílbílbílé é é é petrohrpetrohrpetrohrpetrohrátkyátkyátkyátky    

zprávy a informace 

a Petrohradu 

dopisy čtenářů
komentáře

fotografie

LÍBÍ SE VÁM  
ČASOPIS? 

CHCETE  
SI ČÍST 
PRAVIDELNĚ?

TO JE NAPROSTO 
SNADNÉ. STA
ZAJISTIT P

Předplatné
si můžete zajistit 

redakce, spolku, na prodejních 
místech.

Také na telefonním čísle
603 490 883

pan Zdeněk Učík
(telefonicky nebo SMS)

 

    
    

  

    

opisy čtenářů 
komentáře 

nápady 
fotografie 

 

Ě? 

TO JE NAPROSTO 
SNADNÉ. STAČÍ SI 

STIT PŘEDPLATNÉ. 

RÁDI BYSTE 
MĚLI KAŽDÉ 
ČÍSLO? 

Předplatné 
si můžete zajistit u členů 

, spolku, na prodejních 
místech. 
elefonním čísle: 

490 883 
pan Zdeněk Učík 

(telefonicky nebo SMS) 
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MÁTE ZAJÍMAVOU FOTKU?  
VESELOU, VTIPNOU, NEOBVYKLOU? 
VIDÍTE NĚCO, CO VÁS ZAUJME
A CHCETE TO UKÁZAT OSTATNÍM? 
VYFOTOGRAFUJTE, PROSÍM.
POŠLETE.  
RÁDI POVĚSÍME NA PLOT VAŠE 
POSTŘEHY, POHLEDY A OKAMŽIKY.
TAKÉ S VAŠÍM KOMENTÁŘEM.
DĚKUJEME. 
  

PETROHRAD MĚ 
VELMI ZAJÍMÁ…  
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CO VISÍ NA 

PLOTĚ?

 
NEOBVYKLOU?  

CO VÁS ZAUJME,  
A CHCETE TO UKÁZAT OSTATNÍM? 

PROSÍM. 

ME NA PLOT VAŠE 
POSTŘEHY, POHLEDY A OKAMŽIKY. 

VAŠÍM KOMENTÁŘEM. 

TAKÉ TOTO  
JE ZA ČÁTEK 
JARA. 

Autorky fotografií:
Marie Šimonová
Miroslava Tuhá
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CO VISÍ NA 

PLOTĚ? 

KDO ŘÍKÁ, ŽE 
V ÚNORU SE NEDÁ  
KOUPAT? 

Autorky fotografií: 
Marie Šimonová 
Miroslava Tuhá 


